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PROTOKÓŁ 

z posiedzenia Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury 

odbytego w dniu 20 czerwca 2011 roku 

  Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia Komisji. 

2. Przedstawienie porządku posiedzenia. 

3. Przyjęcie protokołu  z ostatniego posiedzenia Komisji. 

4. Zaopiniowanie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Sieroszewice za 2010 rok. 

5.Zaopiniowanie sprawozdania z realizacji zadań przez Posterunek Policji w Sieroszewicach 

za 2010 rok. 

6. Zaopiniowanie   projektów uchwał w sprawach: 

a)  udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Ostrowskiemu na zadanie pod nazwą: „ 

Przebudowa drogi powiatowej nr 5311Pw m. Sieroszewice- budowa chodnika z 

odwodnieniem na odcinku długości około 300m”, 

b) zaciągnięcia długoterminowego kredytu inwestycyjnego na finansowanie 

wydatków majątkowych w 2011 r., 

c) zaciągania pożyczki na wyprzedzające finansowanie działania 

współfinansowanego ze środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej, 

d) zaciągania pożyczki na wyprzedzające finansowanie działania 

współfinansowanego ze środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej. 

7. Sprawozdanie z działalności Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury.  

8.Wolne głosy i wnioski. 

9.Zamknięcie posiedzenia Komisji. 

Ad 1) Przewodniczący Komisji o godzinie 10:08 dokonał otwarcia posiedzenia Komisji 

Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury. Powitał pana Wójta, panią Skarbnik 

oraz wszystkich członków Komisji. W posiedzeniu Komisji uczestniczyło 9 członków, 

nieobecni byłi: pani Teresa Lis, pan Anatol Piaskowski i pan Marek Rosik. Lista obecności 

stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 

Ad. 2) Przewodniczący Komisji przedstawił projekt porządku Komisji. 

Ad . 3) Protokół z ostatniego posiedzenia Komisji został przyjęty jednogłośnie bez uwag.  

Ad.4) Pan Dariusz Rybski- kierownik Posterunku Policji w Sieroszewicach – 

poinformował, że sprawozdanie z realizacji zadań przez Posterunek Policji w 

Sieroszewicach za 2010 rok  zostało dostarczone  radnym na piśmie . Zwrócił się do 

członków Komisji , czy mają  pytania do sprawozdania? 
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Radny Rafał Bartnik- Zwrócił się z pytaniem do Kierownika Posterunku Policji,  ile 

mandatów  zostało nałożone w związku z nie dostosowaniem się kierowców 

samochodów  ciężarowych   do  ustawionych znaków  ograniczeń  tonażu na drodze 

powiatowej z Rososzycy w kierunku Skalmierzyc. 

Pan  Kierownik Posterunku Policji- udzielił wyjaśnień, że na drodze od Skalmierzyc 

do Rososzycy nie ma ograniczeń, jest to droga powiatowa. „Od Biskupic do Sławina jest 

ograniczenie do 12 ton i kierowcy za niedostosowanie się do ograniczeń są karani 

mandatami. To co podnosił  na sesji pan Michalczak  wyjaśnił, że  kierowca brał od niego 

trzodę chlewną i miał zgodą na przejazd.  Samochody z „TASOMIXU” wożą  paszę i zboże, 

przyjeżdżają z całej Polski, jednak mieszczą się w tonażu 6 ton. W Biskupicach był 

ustawiony znak ograniczający, ale został skorygowany.” 

Pan kierownik Posterunku Policji- „ Były nałożone za to cztery mandaty, w 

Skalmierzycach i u nas nie ma Wydziału Drogowego, natomiast tonażem zajmuje się . 

Inspekcja Transportu Drogowego.  W ubiegłym roku wnioskowaliśmy o kontrole, ale na 

naszym terenie nie było kontroli. Jeżeli jest przeprowadzana kontrola przez inspekcję, to 

sprawdzają wszystko i są nakładane kary w granicach od 1000 zł do 50.000zł, jeden na 

dziesięciu kierowców jedzie dalej bez mandatu. Drogi gminne są tak budowane, że nie 

wytrzymują takiego nacisku. Problem polega na tym, ze drogi były budowane  wówczas 

jak nie było takiego tonażu. Na terenie gminy Skalmierzyce powstały dwie nowe firmy, 

które zatrudniają ok. 3000 ludzi.  W tej chwili nie jeźdzą  drogą kierowcy od Mikstatu na 

skróty przez łąki do Rososzycy, która jest bardzo zniszczona.”   

Pani Bernadeta Białą- zwróciła uwagę, że powinny być naprawione pobocza przy tej 

drodze.  

Pan Wójt- wyjaśnił, ze droga byłą budowana w latach 80-tych. Wyraził opinię, że szkoda 

nakładów na remont tej drogi, droga, która wg kategorii może być  drogą dojazdową do 

pól  i drogą spacerową.   

Pan kierownik Posterunku Policji- nawiązał do drogi z Psar do Sławina, informując, 

że 15 lat temu na tej drodze był położony dywanik asfaltowy. Zgłosił zastrzeżenia 

odnośnie wykonastwa dróg, że drogi są budowane na ilość, a nie na jakość.    

Pan Jerzy Kasprzak- wyraził zdanie, ze policja widząc zły stan dróg i zagrażające 

niebezpieczeństwo powinna alarmować do pana Wójta w tej sprawie. Poinformował, 

członków komisji, że była złożona petycja od mieszkańców wsi Rososzyca odnośnie 

przekraczającej ładowności samochodów ciężarowych. Poruszył sprawę związaną z 

wywozem żwiru o wysokiej ładowności. Zwrócił uwagę, że Rada Gminy przegłosowała 

uchwałę o wyrażeniu zgody na  kopanie żwiru.    
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 Pan kierownik Posterunku Policji- wyjaśnił, że wpłynęło pismo do Posterunku Policji 

w Sieroszewicach z podpisami mieszkańców wsi Rososzyca odnośnie pana …1.  Policja 

sprawdziła całą dokumentację i okazało się. że było zapisane, że pan Łęcki będzie jeździł 

polną drogą. „ Załadowany samochód ma ciężar około 40 ton a pusty 20 ton. Odnośnie 

pana  Łęckiego, to kierowcy jeżdzą wyznaczoną drogą polną. Jeżeli ktoś zakłada firmę,  

to musi sobie wybudować drogę np. firma COM -  40 w Skalmierzycach   wybudowała 

sobie drogę o szerokości 7,5 metra i tonażu 60 ton.”  

Pan Jerzy Kasprzak- wnioskował, aby dokonać przeglądu dróg pod kątem oznakowania 

dróg w następującym składzie: 

- przedstawiciel policji, 

- pracownik Urzędu Gminy, 

- sołtys danej wsi.           

Pan kierownik Posterunku Policji- odniósł się do propozycji pana Kasprzaka, że takie 

przeglądy są dokonywane dwa razy do roku i w tej kontroli bierze udział pracownik 

urzędu gminy i policja. Z przeglądu sporządzany jest protokół, który jest przekazywany 

do Powiatowego  Zarządu Dróg w Ostrowie Wielkopolskim,  do Starostwa Powiatowego 

i do Urzędu Gminy.  Podczas przeglądu wiosennego były zgłaszane zastrzeżenia do 

ubytków nawierzchni i zakrzewienia pod kątem gałęzi, które zasłaniają znaki.   

Pan Jerzy Kasprzak- zgłosił potrzebę ustawienia znaku na skrzyżowaniu koło sołtysa 

przy ul.  Środkowej i  ul. Kwiatowej w Rososzycy.  

Pan kierownik Posterunku Policji- przy ulicy Kwiatowej i Środkowej to nie 

rozwiązuje sprawy. 

Pan Mieczysław Gawełek- zgłosił potrzebę ustawienia znaku ograniczenia szybkości za 

tablicą z napisem „Zamość”, z uwagi na to, że tą drogą chodzą dzieci do szkoły.   

Pan Przewodniczący Rady- poprosił o rozważenie propozycji dotyczącej ustawienia 

znaku” Uwaga dzieci” przy Urzędzie Gminy.  

Pan kierownik Posterunku Policji- stwierdził, że z jego prowadzonych obserwacji 

wynika, ze nie ma zagrożenia pod względem niebezpieczeństwa.  

Pan Wójt- zaproponował, aby ustawić znak ograniczenia szybkości do 20 kilometrów 

na godzinę.   

Pan Przewodniczący Rady- zabrał głos na temat drogi powiatowej  z Sieroszewic do 

Rososzycy , zwracając uwagę  ,że droga ta nie jest najlepszej jakości , na łuku koło jego 

                                                        
1 Art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001r o dostępie do informacji publicznej ( Dz. U. z 2001r. Nr 112, 
poz.1198 ze zmianami) 
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firmy było kilka wypadków. Zgłosił pilną potrzebę wyrównania poboczy przy tej drodze 

( są obecnie bardzo wysokie). 

Pan Kierownik Posterunku Policji- wyraził opinię, że droga na ul. Ostrowskiej w 

Sieroszewicach jest trochę za wąska , a nie ma możliwości jej poszerzenia.  

Radny Rafał Bartnik- jako pracownik Powiatowego Zarządu Dróg  podał  przykład  w 

jakiej kolejności powinny być budowane drogi: 

  - warstwa stabilizująca o długości (10 cm) , 

- podbudowa z kruszywa (20 cm), 

- warstwa wyrównawcza z betonu asfaltowego( 6-8 cm), 

-  warstwa ścieralna z betonu asfaltowego (4-6 cm). 

Pan Stanisław Płomiński – zwrócił uwagę na drogę i skrzyżowanie w Masanowie           

( było kilka wypadków śmiertelnych). „ Przy drodze rosną drzewa, które zasłaniają 

widoczność kierowcą. Trzeba coś z tym zrobić, albo wyciąć drzewa, albo postawić lustro. 

Największy jest problem jak jedzie samochód od Ołoboku, to dobra widoczność jest  na 

odcinku zaledwie 40 metrów, jeżeli samochód zatrzyma  się na „STOPIE”, to przy 

ruszaniu widoczność jest jeszcze gorsza.” 

Pan kierownik Posterunku Policji- odpowiedział, że nic nie zastąpi zdrowego 

rozsądku, najważniejsza jest reguła prawej strony.      

Z uwagi na wyczerpanie dyskusji  nad  sprawozdaniem  z realizacji zadań przez 

Posterunek Policji w Sieroszewicach za 2010 rok  pan Przewodniczący poddał pod 

głosowanie  w/w sprawozdanie.      

Komisja zaopiniowała pozytywnie, jednogłośnie sprawozdanie z realizacji zadań za 

przez Posterunek Policji w Sieroszewicach za 2010 rok. Sprawozdanie stanowi załącznik Nr 2 

do protokołu.  

Ad.5) Pan Wójt- poinformował, że jest pozytywna opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej 

o  sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Sieroszewice za 2010 rok. Przedstawił plan 

dochodów budżetowych, który po zmianach wynosił 22.731.532,00zł w tym:  

- dochody bieżące w kwocie 22.119.801,00zł, 

- dochody majątkowe w kwocie 611.731,00zł     

Następnie przedstawił plan wydatków po zmianach, który wynosił 31.496.335,00zł, w 

tym: 

- wydatki bieżące w  wysokości 20.638.592,00zł, 

- wydatki majątkowe w kwocie 1.020.241,00zł. 
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  „Jeżeli chodzi o wykonanie dochodów  własnych z tytułu odpłatnego nabycia prawa 

własności oraz prawa użytkowania wieczystego nieruchomości spowodowane to było 

brakiem zainteresowania kupnem wydzielonych nieruchomości. Niektóre inwestycje nie 

zostały zrealizowane, między innymi budowa ścieżki rowerowej do Latowic, budowa 

boiska sportowego w Rososzycy.” 

Omówił stan zaległości z tytułu niezapłaconych podatków i opłat, które ogółem 

wynosiły 378.001,86zł., natomiast nadpłaty wyniosły 21.084,71zł. 

Pan Jerzy Kasprzak- zwrócił się do pana Wójta z pytaniem, czy można dowiedzieć się 

imiennie, kto zalega z opłacaniem podatków od osób fizycznych?     

Pan Wójt- wyjaśnił, że nie można ujawniać nazwisk osób zalegających w opłacaniu 

podatków i opłat lokalnych, można podać jedynie tytułami zaległości i ogólne kwoty np.: 

- za użytkowanie wieczyste nieruchomości – 19.441,50zł, 

- podatek od nieruchomości od  osób fizycznych- 132.419,81zł, 

- podatek od nieruchomości od osób prawnych- 13.290,80zł,  

- podatek rolny od osób fizycznych – 11.417,44zł, 

- podatek od środków transportowych od osób fizycznych- 11.248,27zł. 

„Jeżeli chodzi o skutki obniżenia  górnych stawek podatków, udzielonych ulg i zwolnień, 

odroczeń, rozłożenia na raty i umorzenia, to przedstawia się następująco: 

- z tytułu udzielonych przez gminę ulg i zwolnień- 12.018,73zł, co stanowi 0,33% 

planowanych dochodów własnych, 

- z tytułu umorzenia zaległości podatkowych – 11.817,00zł, co stanowi 0,32% 

planowanych dochodów własnych, 

- z tytułu rozłożenia na raty i odroczenia terminu płatności- 3.008,00zł, co stanowi 

0,08% planowanych dochodów własnych.”  

Pan Przewodniczący Rady-     zapytał, jak płacą podatki przedsiębiorcy? 

Pan Wójt- odpowiedział, ze są notoryczni dłużnicy, którzy zalegają w płaceniu 

podatków, czasami są dość wysokie kwoty.  

Komisja zaopiniowała pozytywnie, jednogłośnie sprawozdanie z wykonania budżetu za 

2010 rok.  

Ad.6a) Pan Wójt- omówił projekt uchwały dotyczący udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Ostrowskiemu na zadanie pod nazwą: „ Przebudowa drogi powiatowej nr 5311Pw 

m. Sieroszewice- budowa chodnika z odwodnieniem na odcinku długości około 300m.” 

Wyjaśnił, że w tym roku został wykonany odcinek chodnika w Sieroszewicach o długości 

około 300 metrów. W tym roku gmina udzieli powiatowi  pomocy finansowej w kwocie 50 
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tys. zł, a powiat na realizację tego zadania przeznaczy kwotę 100 tys. zł. Proponuję aby 

dofinansować Sieroszewice i Strzyżew, ponieważ nie jest łatwo prowadzić do budżetu 

Powiatu nowe zadania inwestycyjne.  

Komisja zaopiniowała pozytywnie, jednogłośnie projekt uchwały w sprawie   udzielenia 

pomocy finansowej Powiatowi Ostrowskiemu na zadanie pod nazwą: „ Przebudowa drogi 

powiatowej nr 5311Pw m. Sieroszewice- budowa chodnika z odwodnieniem na odcinku 

długości około 300m.” 

b) Pan Wójt- omówił projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu 

inwestycyjnego na finansowanie wydatków majątkowych w 2011 r. Planuje się zaciągnąć 

kredyt w kwocie 472.523,00 zł  na sfinansowanie planowanego deficytu budżetu z 

przeznaczeniem na finansowanie wydatków majątkowych w 2011 roku.  

Komisja zaopiniowała pozytywnie, jednogłośnie projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia 

długoterminowego kredytu inwestycyjnego na finansowanie wydatków majątkowych w     

2011 r.   

c) Pan Wójt- omówił projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na wyprzedzające 

finansowanie działania współfinansowanego ze środków pochodzących z budżetu Unii 

Europejskiej. Wyjaśnił, że sprawa dotyczy budowy ścieżki rowerowej w Latowicach i  

planuje się zaciągnąć pożyczkę w Banku Gospodarstwa Krajowego w wysokości 

127.605,00zł   

Komisja zaopiniowała pozytywnie, jednogłośnie projekt uchwały w sprawie zaciągania 

pożyczki na wyprzedzające finansowanie działania współfinansowanego ze środków 

pochodzących z budżetu Unii Europejskiej. 

d)Pan Wójt -omówił projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na 

wyprzedzające finansowanie działania współfinansowanego ze środków pochodzących 

z budżetu Unii Europejskiej. Wyjaśnił, że sprawa dotyczy budowy boiska 

wielofunkcyjnego we wsi Rososzyca i planuje się zaciągnąć pożyczkę w Banku 

Gospodarstwa Krajowego w wysokości 235.682,00zł, na ten cel. 

Komisja zaopiniowała pozytywnie, jednogłośnie projekt uchwały w sprawie zaciągania 

pożyczki na wyprzedzające finansowanie działania współfinansowanego ze środków 

pochodzących z budżetu Unii Europejskiej. 

Ad.7)Pan Przewodniczący komisji- przedstawił sprawozdanie z działalności Komisji 

Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury za 2010 rok. Członkowie Komisji 

nie wnieśli uwag do sprawozdania. Sprawozdanie stanowi załącznik Nr 3 do protokołu.   

Ad.8) Pan Stanisław Płomiński- zabrał głos odnośnie porządku posiedzeń stałych  

komisji Rady Gminy. Zwrócił uwagę, że komisje są problemowe i jego zdaniem 

sprawozdanie z policji nie powinno być przedmiotem porządku posiedzenia Komisji 

Kultury, Oświaty, Zdrowia, Pomocy Społecznej.  

Pan Jerzy Kasprzak- zwrócił uwagę, że zbyt często są dublowane tematy na 

posiedzeniach Komisji.  

Pan Przewodniczący Rady- poinformował, ze zgodnie ze Statutem Gminy Sieroszewice  

mogą  odbywać się  wspólne posiedzenia komisji stałych, które działają zgodnie z 
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przyjętymi planami pracy.  Dodał, że komisje są  organami powołanymi do 

rozpatrywania i przygotowania spraw stanowiących przedmiot prac Rady.   

Pan Stanisław Płomiński -  zaproponował, aby skoordynować działania 

poszczególnych komisji.  

Pan Mieczysław Gawełek-  poinformował członków komisji, że kontrola 

przeprowadzona  przez Komisję  Rewizyjną Rady Gminy Sieroszewice wykazała, że 

Gminny Zakład Komunalny nie zakupił samochodu  ciężarowego do wywozu śmieci. 

Zaproponował, aby Gminny Zakład Komunalny zakupił taki samochód, albo wziął  w 

leasing, który służyłby do wywozu ścieków a zimą do odśnieżania. Stwierdził, ze gminie 

uciekają pieniądze a SKR nieźle z tego żyje.    

Pan Wójt- odniósł się  do propozycji pan Gawełka, twierdząc, że jeżeli chodzi o leasing 

to musiałaby wziąć samochód gmina. Wyjaśnił, że pan Kierownik Gminnego Zakładu 

Komunalnego nie zakupił samochodu z uwagi na to, że nie znalazł takiego,  jaki 

potrzebował. Udzielił informacji odnośnie wywozu śmieci ,że  należy się wstrzymać  z 

uwagi na zmianę przepisów.   

Pani Bernadeta Biała-  zapytała , kto  wykaszał rowy przy drogach powiatowych? 

Zwróciła uwagę ,że  rowy zostały wykoszone od wewnątrz , a od strony drogi został pas 

nie wykoszony. 

Pan Przewodniczący Rady- Poruszył sprawę strzelnicy  Kurkowego Bractwa 

Strzeleckiego w Sieroszewicach , a mianowicie  po wykoszeniu trawy  ukazały się pnie 

po z ciętym wcześniej drzewie . Druga  sprawa  dot. wykoszenia wałów na strzelnicy.  

Pan Wójt- Odniósł się do wypowiedzi  p. Przewodniczącego Rady Gminy, co do pni  , to 

stwierdził ,że ta osoba , która wzięła drzewo , niech weźmie także pinki . Natomiast 

odnośnie wykoszenia wałów , to jest gospodarz strzelnicy , który  ma oddaną strzelnicę 

w użyczenie .   
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Ad.9 ) Z uwagi na wyczerpanie porządku posiedzenia  Komisji o godz. 11:40 Pan 

Przewodniczący Komisji dokonał zamknięcia posiedzenia Komisji Rolnictwa, Rozwoju 

Gospodarczego i Infrastruktury. 

 

 

 

 

                    Protokółowała:                                                                  Przewodniczący  

                                                                                                        Komisji Rolnictwa, Rozwoju  

                                                                                                   Gospodarczego i Infrastruktury 

                    Joanna Glapiak                                 

                                                                                                           

                                                                                                               Henryk Jędroszka  


